

Thursday - English Morning Circle

Even though English is the focus of the Thursday circle time the approach taken is to celebrate a new language and culture in context of the various other cultures that make up the kindergarten population. When a new song is introduced it may have a similar tune to another song in German, Spanish or Portuguese so we will talk about the different meanings. The emphasis is on learning through songs, finger plays and acting out short stories. A typical circle time is as follows:

1. Welcome song

2. 1-2 Songs with hand movements

- Head, Shoulders, Knees and Toes
- Five little Ducks
- Wheels on the Bus
- This Old Man
- If I had a Hammer – Peter, Paul and Mary
- Yellow Submarine – Beatles

3. 1-2 Finger Plays

- Little Bunny Foo Foo
- Here's the Church
- Five Little Monkeys Sitting in a Tree

4. Read one Story. Stories we have read include:

- Brown Bear, Brown Bear – Eric Carle
- The Little Mouse, the Red Ripe Strawberry, and the Big Hungry Bear – Don and Audrey Wood
- Three Cheers for Tacky – Helen Lester
- Three Billy Goats Gruff – Paul Galdone

5. Closing Song

Depending on the time of year we may talk about an American Holiday (Halloween, Valentine's Day, Thanksgiving).

We also will integrate concepts from the regular kindergarten curriculum (numbers, colors, seasons, etc.)

Englischer Morgenkreis am Donnerstag

Der Schwerpunkt des Morgenkreises am Donnerstag liegt nicht nur auf der Englischen Sprache, sondern darin, eine neue Sprache und eine neue Kultur schätzen zu lernen im Vergleich mit vielerlei anderen Kulturen, die im Kindergarten vertreten sind.

Wenn ein neues Lied vorgestellt wird, klingt es manchmal ähnlich wie ein anderes auf deutsch, spanisch oder portugiesisch, so dass wir über die verschiedenen Bedeutungen sprechen können. Das Hauptaugenmerk liegt auf dem Lernen durch Lieder, Fingerspiele und dem Nachspielen kurzer Geschichten.

Ein typischer Morgenkreis sieht folgendermaßen aus:

1. Begrüßungslied

2. 1-2 Lieder mit Handbewegungen

- Head, Shoulders, Knees and Toes
- Five little Ducks
- Wheels on the Bus
- This Old Man
- If I had a Hammer – Peter, Paul and Mary
- Yellow Submarine – Beatles

3. 1-2 Fingerspiele

- Little Bunny Foo Foo
- Here's the Church
- Five Little Monkeys Sitting in a Tree

4. Vorlesen einer Geschichte. Geschichten, die wir unter anderem gelesen haben:

- Brown Bear, Brown Bear – Eric Carle
- The Little Mouse, the Red Ripe Strawberry, and the Big Hungry Bear – Don and Audrey Wood
- Three Cheers for Tacky – Helen Lester
- Three Billy Goats Gruff – Paul Galdone

5. Abschlußlied

Im Einklang mit den Jahreszeiten sprechen wir über amerikanische Feiertage (Halloween, Valentinstag, Erntedank)

Außerdem binden wir die regulären Ausbildungsinhalte des Kindergartens mit ein (Zahlen, Farben, Jahreszeiten)